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Írásbeli választ igénylő kérdés !

Dr. Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

Tisztelt Elnök Úr!

A Házszabály 91 . § alapján kérdést kívánok benyújtani dr . Réthelyi Miklós nemzeti erőforrás
miniszterhez

„Tesz-e intézkedéseket annak érdekében, a szolgálati járandóságban részesül ők még 2012-
ben érvényesíteni tudják a családi kedvezményt? ”

címmel, amelyre a választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úr !

A K/5645. számon benyújtott „Valóban csak 2013-ban folyósítják az idei évre járó család i
kedvezményt?” cím ű kérdésemre adott, 2012 . február 6-án kelt írásbeli válaszában kifejtett
személyemet érintő kritikájával összefüggésben az alábbiakra szeretném felhívni figyelmét :

Az Orbán-kormány által oly nagyrabecsült Alaptörvény - amelynek tiszteletére az Operába n
rendezett gálaesten bizonyára Ön is részt vett - 18 . cikk (4) bekezdése szerint a Kormány tagj a
tevékenységéért felelős az Országgyűlésnek. E felelősség érvényesítését szolgálja az
Alaptörvényben és a Házszabályában rögzített Országgy űlést megillető ellenőrzési
jogosítványok . Ezek egyike az országgyűlési képviselőt az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése
alapján megillető jog, miszerint a Kormány tagjaihoz kérdést intézhetnek . Tehát a képvisel ő a
kormány tagja feletti ellenőrzési jogát gyakorolja, amikor felvilágosítás kérése céljábó l
kérdést fogalmaz meg. Miniszter Ur alkotmányos kötelessége, hogy a kért felvilágosítás t
megadja, és a feltett kérdésekre érdemben válaszoljon .

Miniszter Úr írásban megküldött válasza sem ezen alkotmányos szabályok szövegének, sem
annak szellemének nem felelt meg! Miniszter Ur és munkatársai nyilvánvalóa n
szereptévesztésben vannak. Szeretném tisztázni, hogy Ön a kormány tagja, aki többek közöt t
felelős a nyugdíjasokra, szolgálati járandóságban részesül őkre vonatkozó megfelel ő
szabályozás kidolgozásáért, míg az országgyűlési képviselők jogosultak arra, hogy
kérdéseket, kritikákat fogalmazzon meg. Döbbenetesnek tartom, hogy a kormány tagjaként
egy kérdésre adott írásbeli válaszában Ön kérjen számon egy országgy ű lési képviselőt .

ORSZÁGGYÜLÉSI KÉPVISELÓ



Válaszának érdemi része, miszerint a szolgálati járandóságban részesül ők számára csak a
tárgyévet követő évben oldható meg a családi kedvezmény biztosítása, hemzseg a
csúsztatásoktól . Nyilvánvaló, hogy a személyi jövedelemadóra vonatkozó szabályok alapu l
vételével megoldható lenne, hogy a foglalkoztatottakhoz hasonlóan a szolgálati járandóságba n
részesülők is év közben igénybe vehessék a családi kedvezményt . Ez csupán kormányzati
akarat és szándék kérdése.

Önök azt ígérték a szolgálati nyugdíjasoknak és az érdekeiket képvisel ő szakszervezeteknek ,
hogy bár a személyi jövedelemadó mértékével csökkentik az ellátás, de a családi kedvezmény
az adózókhoz hasonlóan érvényesíthető lesz . Nyilvánvaló, hogy ez a kedvezmény csak akko r
jelent valódi könnyebbséget az ellátás csökkentése miatt igen nehéz helyzetbe hozott, so k
esetben megélhetési nehézségekkel küszköd ő családok számára, ha azt az SZJA előleg
levonásához hasonlóan havonta érvényesíteni lehet . Az egyeztetéseket és a szolgálati
nyugdíjat eltörl ő törvény parlamenti vitájában szó nem volt arról, hogy a családi kedvezmén y
csak másfél évvel később lesz érvényesíthető. Ma már kijelenthető, hogy Önök a
Belügyminisztériummal cinkos együttműködésben ismét csúnyán átverték a nyugállomány ú
hivatásosokat.

Miután nem kaptam érdemi választ, ezért ismételten kérdezem Miniszter Urat : Tesz-e
intézkedéseket annak érdekében, a szolgálati járandóságban részesül ők még 2012-ben
érvényesíteni tudják a családi kedvezményt? A korhatár előtti öregségi nyugdíjak
megszüntetéséről, a korhatár előtti ellátásról és a szolgálati járandóságról szóló 2011 . évi
CLXVII. törvény és a végrehajtási rendelet megalkotásakor eleve az volt a jogalkotói cél ,
hogy csak a tárgyévet követő fél év elteltével lehessen igénybe venni a kedvezményt, vagy ez
a helyzet jogalkotási hiba eredménye? Még egyszer űbben fogalmazva: szándékosan verték át
az érintetteket, vagy egyszer űen csak hibáztak? Ha ez utóbbi történt, ismételten nyomatékosan
kérem, tájékoztasson, mikor, milyen módon akarják orvosolni ezt a hibát !

Megtisztelne Miniszter Úr, ha országgyűlési képviselőként legalább annyira méltatna, hogy
elolvassa, és saját kezével aláírja, illetve parlamenti államtitkárával elolvastatja és aláírattatj a
a minisztérium munkatársai által megfogalmazott választ, és azt nem névbélyegz ő
alkalmazásával küldenék meg !

Budapest, 2012 . február 8 .

dr. Harangozó tamás

országgyűlési képviselő
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